
 

 

 

 

26. maj 2015 

 

I henhold til Inatsisartut´s forretningsorden, skal jeg hermed stille følgende § 37 spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om en bedre udnyttelse af fisk, ligesom jeg gerne vil høre 

om Naalakkersuisut har planer om, ? 

(Medlem af Inatsisartuni Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

Begrundelse: 

Under den sidste valgkamp i 2014, var fiskeriet, som det ikke kan undre nogen et meget varmt 

emne og herunder, hvordan fisken bedre kan udnyttes og hvordan værdiforøgelsen kan ske. 

 

Ved årsskiftet satte vi rejekvoterne ned og ligeledes regner jeg med, at vinterisens komnsekvenser 

vil få rejefiskerne til at melde om at de har opfisket deres kvoter og man får lyst til at spørge om 

disse rejefiskere vil blive tilbudt nogle alternative muligheder inden årets slutning, ligesom på 

grundlag af, at den fisk vi opfanger alene i ringe grad produceres som færdigvarer bør begynde at 

udnytte de arter vi ikke udnytter.   

 

En af de ting jeg gerne vil påpege og har svært ved at forstå er, at den samfundsejede virksomhed 

Royal Greenland  ikke indhandler havkatte over 4 kg, og følgelig smider fangst ud, pga.: det er for 

det meste de store havkatte der fanges.  

 

Jeg forventer at få svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage.  
 


